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O modificare la Legea privind activitatea agentiilor de plasare a fortei de munca, în

consultare publica

Ministerul Muncii si Protectiei Sociale urmeaza sa urce în consultare  publica o modificare la Legea privind

agentiile de plasare a fortei de  munca, deoarece, în prezent, acestea nu pot fi trase la raspundere, a 

declarat, miercuri, ministrul de resort, Violeta Alexandru.

"Ma întorc în România si urmeaza sa urcam în consultare publica o  modificare la Legea care priveste activitatea

acestor agentii de plasare  a fortei de munca. Am gasit o lege facuta de PSD fara niciun fel de  posibilitate de

tragere la raspundere a acestor agentii. Voi modifica  aceasta lege, astfel încât sa fie avizate de minister, pentru ca

în  acest moment obligatia lor este de a notifica cu mult dupa ce  faciliteaza contractul între angajatorul dintr-o alta

tara si angajatul  român, ceea ce face dificila interventia, o face sa fie posibila doar  ulterior aparitiei unei

probleme. Pe de alta parte, vreau sa va spun ca  cea mai mare parte dintre românii care lucreaza în activitati

sezoniere  nu apeleaza la aceste agentii", a spus Alexandru, la Realitatea Plus.

Ministrul Muncii, Violeta Alexandru, a efectuat o vizita de lucru în  Germania pentru a vedea la fata locului care

sunt problemele cu care se  confrunta lucratorii români, în contextul pandemiei de COVID-19.

"Cea mai buna realitate o vezi în teren. De aceea, am insistat în cele  câteva zile pe care le am aici, în Germania, sa

ma întâlnesc cu românii  din ferme. Sigur ca primisem foarte multe semnale, dar am simtit nevoia  sa am un dialog

direct cu ei si am cerut sa vorbesc separat, fara niciun  angajator, fara niciun oficial si sa le creez cadrul în care

sa-mi  spuna direct care e problema si unde anume pot interveni. O buna parte  dintre ei mi-au spus ca sunt

multumiti de modul în care sunt tratati de  angajatorii germani. Nu as vrea sa se înteleaga ca toti angajatorii 

germani, dupa cum eu, personal, nu pot sa pun o eticheta negativa asupra  tuturor angajatorilor români doar pentru

ca se întâmpla anumite  situatii care sunt gestionate prost. Asta nu înseamna ca nu trebuie sa  ne implicam, asta nu

înseamna ca nu trebuie sa le tratam pe acestea si  sa le tratam cu promptitudine", a spus ministrul.

Violeta Alexandru a precizat ca omologul sau german, Hubertus Heil, a  stat lânga ea cu "foaia în fata, cu pixul în

mâna" si au trecut prin  toate problemele în mod practic.

"Nu am avut o vizita de protocol în care sa-mi fac doar o poza, ci am  trecut prin toate problemele, primele

rezultate vazându-se chiar azi, în  discutia pe care a avut-o în Cabinetul german si în care a sustinut  punctele

asupra carora am agreat ca se pot implementa imediat. Este  vorba în primul rând despre cei care lucreaza cu

contract pe durata  nedeterminata în industria carnii si care au ca angajatori diferiti  subcontractanti, carora nu li se

aplica aceleasi reguli de protectie  sociala si masuri de siguranta medicala, asa cum se aplica ele  angajatorului

principal", a explicat Alexandru.

Potrivit acesteia, ministrul german al Muncii a sustinut miercuri în  discutiile pe care le-a avut întarirea drepturilor

în contractele de  munca, respectiv eliminarea "acestor verigi" care sunt subcontractorii  si pastrarea unei relatii

contractuale cu cel care a solicitat forta de  munca în alte tari, cum este cazul românilor.

"Deja aceste schimbari au fost produse. Lucram acum la anumite  schimbari care sa se regaseasca în lege, dar mai

ales în relatiile  efective, în contractele pe care românii angajati în activitati  sezoniere în agricultura le desfasoara,

în sensul în care sa se vada  explicit ce anume se acopera din suma de bani discutata înainte de  plecare, în ce

masura aceasta suma reprezinta exclusiv salariul sau  trebuie retinute anumite sume pentru masa, respectiv pentru

cazare. Am  solicitat prevederi mai clare în acest sens, am cerut (...) prevederi  explicite legate de acoperirea

costurilor de transport de catre  angajator la momentul repatrierii în România la finalul contractului,  respectiv am

cerut sa se faca verificari (...) ca angajatorii sa fie  verificati cu privire la încheierea unor contracte de securitate si 
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siguranta medicala pentru români. Am primit asigurari ca acolo unde se  întâmpla situatii de infectare, pentru ca se

poate sa se întâmple si asa  ceva, beneficiaza angajatii români de sprijin prompt din partea  serviciilor medicale

germane, care sunt foarte bine puse la punct", a  mai afirmat seful de la Munca.

Violeta Alexandru a adaugat ca angajamentul pe care si l-a luat  ministrul german este concretizat si prin faptul ca

doreste sa vina în  România la începutul toamnei pentru a face un bilant al rezultatelor  "care urmeaza sa fie atinse

în prima instanta printr-un grup de experti  din ambele ministere care vor lucra la propuneri privind masurile de 

protectie sociala", care ar trebui regasit mai clar în contract.
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